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Folketingets Lovsekretariat MINISTEREN

Den  12. maj 2005

J.nr.  448

Folketinget har med skrivelse af 4. maj 2005 anmodet om min besvarelse af følgende af Rasmus Prehn 
(S) stillede spørgsmål nr. S 1235:

Spørgsmål S 1235:
”Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer der er taget for at etablere et godkendt ankenævn på 
byggeområdet – og hvornår et sådant kan forventes etableret?”

Svar:
Der har siden 2004 været forhandlinger mellem Forbrugerrådet, Dansk Byggeri og Forbrugerstyrelsen 
om et godkendt Byggeriets Ankenævn. Vedtægterne er stort set forhandlet på plads mellem Forbruger-
rådet, Parcelhusejernes Landsforening og Dansk Byggeri. Dansk Byggeri har i begyndelsen af 2005 
indgivet en formel ansøgning om godkendelse af nævnet. 

Der har imidlertid været enkelte områder, som parterne bag nævnet hidtil ikke har kunnet opnå enig-
hed om, hvorfor godkendelsen ikke er kommet på plads endnu. Jeg forventer imidlertid, at forhandlin-
gerne kan afsluttes snarest, og at godkendelsen af Byggeriets Ankenævn vil kunne ske inden for den 
nærmeste fremtid. 

Jeg kan derudover oplyse, at Forbrugerstyrelsen samtidig med forhandlingerne om Byggeriets Anke-
nævn har arbejdet på at etablere en løsning for behandling af klager på hele byggeområdet. Branche-
organisationerne har været positive over for at finde en løsning, og det er derfor ligeledes min forvent-
ning, at den fælles løsning vil kunne komme på plads i år. Dermed vil klageadgangen på byggeriets 
område blive udvidet væsentligt.
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